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Referat TR møde regionsmøde  
i Region Sjælland 

 
 
 Velkommen til alle online 
 
 Jens Christian fra PKA fortæller om ny pensionsordning 

 
 Hvem er det nu PKA er? Medlemsforslag vedr. forsikring ved mistet 

arbejdsevne, er årsag til ny ordning/forsikringspakke. Optaget i PKA før juli 
2020, skal man inden 1.juli 2021, skal tage stilling til om man vil blive i den 
gamle ordning eller om man vil overgå til den nye. Nye medlemmer kommer 
automatisk ind i den nye ordning. Kun gældende kun for fysioterapeuter. 

 
 Fysioterapeuters pensionsordning i PKA 

Gennemgang af forsikringer. 
 
 Fleksibel tilbagetrækning 

Video ”Pensionist i små doser”. Pensionen bliver taget i brug, men der 
indbetales fortsat til pensionen. 
 

 
Webinar omkring opsparing 2. december fra 16.30 og 3. december 08.00 

 
Slideshow fra PKA medsendes 

 
 Opfølgning på TR-årskonference 

Årskonferencen blev i år afholdt virtuelt, hvilket alt i alt var en fin måde at afholde 
konferencen på. Det er dog afgørende at teknikken fungerer. Der var i år flere 
deltagere end ved tidligere år. Gruppearbejdet var udfordret, mest pga. teknikken. 
Gruppearbejdet, fra det private perspektiv: Deltagere fra det private ville have fået 
mere ud af gruppearbejdet hvis de var sat sammen. Godt at Tina Lambrecht var på 
i starten.  
Konferencen blev optaget, og sendes enten ud via mail, eller findes på 
hjemmesiden.  
 
 

 Sparring på evt. dilemmaer ude fra arbejdspladserne 
Fælles TR i Næstved kommune (emnet blev nævnt, men ikke taget op, skal det på 
næste møde?). 
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Klynger eller ikke klynger. Strukturen passer godt i Region H. Delte meninger om 
det i Region Sjælland.  Bibeholder man nuværende struktur, sikre man også at de 
tillidsvalgte er i regionsbestyrelsen. Fordelen med klynger er at der bliver skabt 
mere lokale fora, hvor man kan samles om nogle emne. Klyngeformandsposten, 
ville være ulønnet og frivilligt arbejde. Kan det lokale drive skabes på en anden 
måde? 
  
Forslag om at oprette en naboskabsordning i TR-mæssigt øjemed. Mest tænkt som 
en opfordring til at bruge hinanden, erfaringsudveksle, og spare på det 
hverdagsnære. Der er et øget behov pga corona. Der har været en tråd for de 
regionsansatte. En fordel ved fællesmail er at få det store perspektiv i regionen. 
Der er fordele og ulemper ved alt, og modtagerne på mails, må afhænge af emnet, 
om det er relevant at have alle med.  

 
Er der behov for en ”mentor” for nye tillidsrepræsentanter? 
Det kan være svært at vide hvem man skal kontakte hvornår. Det kan være svært 
på flere planer, både som ny TR og omkring MED pladserne efter vi er overgået i 
AC.  
 
Filadelfia kæmper med corona, fyringer og overbelægning. Sparer med 
Regionsformanden og Danske Fysioterapeuter og anden TR i et andet regi. 
 
Vordingborg kommune opnormering af terapeuter pga fokus på borgere under 
65år.  
 
Roskilde kommune skal spare, vil højst sandsynligt medføre fyringer.  
 
SUH- Roskilde. Opnormering pga. hjemtag inden for neurologien. Det er svært at 
finde plejepersonale. Afdelingerne finder penge, til at ansætte terapeuter, både fys 
og ergo. Opmærksomme på opgaveglidning. Terapeutopgaverne er tydelige, og 
skal blive ved med at være det. OUH´s situation har bekymret medarbejderne, 
men der en mundtlig lovning på at Ergo-fysioterapien ikke er ved at blive 
fuldkommen decentraliseret.  

 
 
 Nyt fra Regionsbestyrelse, TR-råd og regionsformand 

 
Regionsbestyrelsen  
Tine Nielsen Regionsformand i Hovedstaden deltager ved næste 
Regionsbestyrelsesmøde, bl.a for at få inspiration til hvordan man kan få budt ind 
til repræsentantskabet. Det ordinære repræsentantskabsmøde bliver afholdt som 
virtuelt møde til januar. Det ekstraordinære repræsentantskabsmøde bliver afholdt 
til marts, grundet corona situationen.  Arrangementspuljen er ikke brugt, da der 
ikke er afholdt lige så mange lokale arrangementer. Der er afholdt et arrangement 
omkring respirationsfysioterapi. Kom gerne med forslag til virtuelle arrangementer. 
Generalforsamling 27. april, forhåbentlig med et spændende oplæg. 
 
TR rådet 
Kun virtuelle møder. Planlægning af årskonferencen, ellers stort set kun handlet 
om corona. Stor udskiftning i TR rådet, nyvalgte på 5 posterne.  
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Regionsformand 
Hovedbestyrelsen- Fungerende som forretningsministerium. Fungere anderledes 
end vanligt pga der ikke har afholdt repræsentantskabsmøde endnu. Det er der HB 
vælges. Der må bl.a ikke sættes nye initiativer i gang, men de skal stadig sørge 
for, at foreningen drives. 
 
Kontakt fra TR og andre medlemmer omkring arbejdsmiljøet og corona. En enkelt 
sag hvor der er samarbejde mellem DFYS, DSR og ETF pga dårligt arbejdsmiljø.  
 
Politisk kontakt er svært, men det lader sig gøre i nogen forstand. Der har været 
møde med Lejre Kommune, hvor de blandt har fokus på at få 
hverdagsrehabilitering op og køre i en anden form end nu. Der er møde med 
Stevns kommune i næste uge omkring hvad fysioterapi kan bruges til, fx i 
forbindelse med mental sundhed, børne og ældreområdet. Er kommet i 
hovedbestyrelsen i Rehabiliteringsforum Danmark samt i følgegruppen omkring 
Faglighed i fysioterapi.  
 
Fokus på at studerende bliver brugt til de relevante arbejdsopgaver i studiejobs. 
Den generelle oplevelse er at de studerende ikke er på det niveau de burde være 
på, pga corona.  

 

Tina deltager virtuelt på næste regionsmøde. 
 


